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      P r o t o k ó ł  nr  II/2024                                                        

z obrad II sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 

która odbyła się w dniu 29 maja 2024 r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 
 

Sesja rozpoczęła się o godz.13:00 

 

1. Otwarcie obrad II sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Bryła mówiąc: 

„Otwieram obrady II sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła powitał serdecznie przybyłego na sesję 

Burmistrza Miasta, Zastępcę Burmistrza Miasta, Sekretarza Gminy Miejskiej Kłodzko, 

Skarbnika Gminy Miejskiej Kłodzko, kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych oraz 

dyrektorów i prezesów, jak również radnych Rady Miejskiej i Mieszkańców obecnych na sali 

i  przed monitorami.   
 

Zgodnie z art. 20 ust.1 pkt 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 
 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła stwierdził, iż w sesji uczestniczy 20 radnych w związku 

z tym wszystkie podejmowane decyzje będą prawomocne.  
 

Lista obecności radnych na sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

(Nieobecny: radny Bogusław Procak) 

Imienny wykaz głosowań radnych podczas sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła zaproponował radną Panią Iwonę 

Sobczyk. Pani radna wyraziła zgodę. Innych kandydatur nie zgłoszono.  
 

Poddano pod głosowanie kandydaturę Pani Iwony Sobczyk. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Radna Pani Iwona Sobczyk została powołana na sekretarza obrad. 

Na sesję przybył radny Pan Bogusław Procak. Na sali obecnych 21 radnych. 
 

Głos zabrał radny Pan Damian Ślak: Celem dostosowania porządku obrad do Statutu 

proponuję przeniesienie punktu szesnastego na punkt piąty porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: W Statucie Gminy Miejskiej Kłodzko w § 64 ustalona 

jest kolejność naszego porządku obrad, więc punkt – Sprawozdanie Burmistrza Miasta 

Kłodzka między sesjami, musi wrócić na swoje dotychczasowe miejsce, czyli na punkt piąty. 
 

Zastępca Burmistrza Pan Wiesław Tracz w imieniu Burmistrza Miasta Kłodzka 

zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 21 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości zabudowanej budynkiem 

użytkowym w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony oraz projektu uchwały na 

druku nr 22 zmieniającego uchwałę nr LXXII/680/2024 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 

25.04.2024 r. w sprawie powierzenia wykonywania praw i obowiązków zarządzającego 

zrekultywowanym składowiskiem odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne położonym  

przy ul. Sierpowej w Kłodzku spółce Wodociągi Kłodzkie Sp. z o.o. z siedzibą w Kłodzku przy 

ul. Piastowskiej 14B. Zmiana dotyczy przedłużenia terminu do końca września, ponieważ 
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poprzednia uchwała dotyczyła końca czerwca. Proszę o wprowadzenie projektu na sesji 

majowej, ponieważ ze względu na termin wejścia w życie uchwały trzeba poprzednią uchwałę 

przedłużyć.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie 

zgłoszone zmiany do porządku obrad: 
 

• Przeniesienie punktu 16. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między 

sesja do punktu piątego porządku obrad. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Zmiana została przyjęta. 
 

• Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 21 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości zabudowanej 

budynkiem użytkowym w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Projekt uchwały na druku nr 21 został wprowadzony do porządku obrad. 
 

• Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 22 zmieniającego 

uchwałę nr LXXII/680/2024 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 25.04.2024 r. w sprawie 

powierzenia wykonywania praw i obowiązków zarządzającego zrekultywowanym 

składowiskiem odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne położonym przy 

ul. Sierpowej w Kłodzku spółce Wodociągi Kłodzkie Sp. z o.o. z siedzibą w Kłodzku 

przy ul. Piastowskiej 14B.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Projekt uchwały na druku nr 21 został wprowadzony do porządku obrad. 
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie II sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

3. Wybór sekretarza sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. 

6. Ocena przygotowania miasta Kłodzka do sezonu turystycznego. 

7. Ocena przygotowania jednostek organizacyjnych miasta do zabezpieczenia letniego 

wypoczynku dzieci i młodzieży w miejscu zamieszkania i poza nim. 

8. Ocena stanu bezpieczeństwa w mieście. 

9. Sprawozdanie z funkcjonowania spółek – „Wodociągi Kłodzkie” sp. z o.o. oraz Zakład 

Administracji i Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko sp. z o.o., w roku 2023 r. 

10. Informacja o działalności jednostek organizacyjnych miasta w roku 2023 w zakresie 

kultury, sportu i rekreacji (Muzeum Ziemi Kłodzkiej, Kłodzki Ośrodek Kultury, Powiatowa                 

i Miejska Biblioteka Publiczna w Kłodzku, ZAMG GMK sp. z o.o. – Kryta Pływalnia, 

Twierdza, Ośrodek Sportu i Rekreacji.) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kłodzko na lata 2024-2034, druk nr 18. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2024 

rok, druk nr 19. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Dolnośląskiego, druk nr 15.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego Gminy Miejskiej Kłodzko 

„Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2024 – moduł II.”, druk nr 16. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne wykorzystanie herbu Miasta 

Kłodzka, druk nr 17. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w rejonie ulic: Janusza Kusocińskiego, Bohaterów 

Getta, Tadeusza Kościuszki, kanału Młynówka oraz ulicy Gustawa Morcinka w Kłodzku”, 

druk nr 20.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości zabudowanej budynkiem użytkowym w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony, druk nr 21. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LXXII/680/2024 Rady Miejskiej w Kłodzku                         

z dnia 25.04.2024 r. w sprawie powierzenia wykonywania praw i obowiązków 

zarządzającego zrekultywowanym składowiskiem odpadów innych niż niebezpieczne                        

i obojętne położonym przy ul. Sierpowej w Kłodzku spółce Wodociągi Kłodzkie Sp. z o.o. 

z siedzibą w Kłodzku przy ul. Piastowskiej 14B, druk nr 22.   

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie sesji. 
 

4. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

Protokół z I sesji Rady Miejskiej w Kłodzku został przyjęty. 
 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. (Zał. nr 3) 

Uwag i zapytań do sprawozdania nie stwierdzono. 
 

6. Ocena przygotowania miasta Kłodzka do sezonu turystycznego. (Zał. nr 4) 

Materiał został przedłożony radnym, był też tematem obrad Komisji Budżetu, Finansów 

i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki.   
 

Uwag i zapytań do przedłożonego materiału nie wniesiono.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Bryła stwierdził przyjęcie przedłożonego 

materiału.  
 

7. Ocena przygotowania jednostek organizacyjnych miasta do zabezpieczenia 

letniego wypoczynku dzieci i młodzieży w miejscu zamieszkania i poza nim. 

(Zał. nr 5) 

Materiał został przedłożony radnym, był też tematem obrad Komisji Budżetu, Finansów 

i Polityki Gospodarczej, Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki oraz Komisji 

Edukacji i Kultury.  
 

Uwag i zapytań do przedłożonego materiału nie wniesiono.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Bryła stwierdził przyjęcie przedłożonego 

materiału.  
 

8. Ocena stanu bezpieczeństwa w mieście. (Zał. nr 6) 

Materiał został przedłożony radnym, był też tematem obrad Komisji Budżetu, Finansów 

i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego.  
 

Uwag i zapytań do przedłożonego materiału nie wniesiono.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Bryła stwierdził przyjęcie przedłożonego 

materiału.  
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9. Sprawozdanie z funkcjonowania spółek – „Wodociągi Kłodzkie” sp. z o.o. oraz 

Zakład Administracji i Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko 

sp. z o.o., w roku 2023 r. (Zał. nr 7) 

Sprawozdania zostały przedłożone radnym, były też tematem obrad Komisji Budżetu, 

Finansów i Polityki Gospodarczej  oraz Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Ładu Przestrzennego.   
 

Uwag i zapytań do przedłożonych sprawozdań nie wniesiono.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Bryła stwierdził przyjęcie przedłożonych 

sprawozdań.  
 

10. Informacja o działalności jednostek organizacyjnych miasta w roku 2023 

w zakresie kultury, sportu i rekreacji (Muzeum Ziemi Kłodzkiej, Kłodzki Ośrodek 

Kultury, Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna w Kłodzku, ZAMG GMK 

sp. z o.o. – Kryta Pływalnia, Twierdza, Ośrodek Sportu i Rekreacji.) (Zał. nr 8) 

Informacja została przedłożona radnym, była też tematem obrad Komisji Budżetu, Finansów 

i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Edukacji i Kultury.  
 

Uwag i zapytań do przedłożonej informacji nie wniesiono.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Piotr Bryła stwierdził przyjęcie przedłożonej 

informacji.  
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kłodzko na lata 2024-2034, druk nr 18. (Zał. nr 9) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poprosił o przedstawienie opinii Komisji merytorycznej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Karolina Opalińska  

poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 18 bez 

poprawek. 
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2024-2034, 

druk nr 18.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr II/15/2024. (Zał. nr 10) 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko 

na 2024 rok, druk nr 19. (Zał. nr 11) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poprosił o przedstawienie opinii Komisji merytorycznej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Karolina Opalińska  

poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 19 bez 

poprawek. 
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2024 rok, druk nr 19. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr II/16/2024. (Zał. nr 12) 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Dolnośląskiego, druk nr 15. (Zał. nr 13) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Karolina Opalińska  

poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 15 bez 

poprawek. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 15 bez poprawek.  
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego, druk nr 15. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr II/17/2024. (Zał. nr 14) 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego Gminy 

Miejskiej Kłodzko „Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2024 – moduł II.”, 

druk nr 16. (Zał. nr 15) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

merytorycznych. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Karolina Opalińska  

poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 16 bez 

poprawek. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki Pan Armin Jarosz 

poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 16 bez 

poprawek, a następnie podziękował Gminie Miejskiej Kłodzko oraz Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej za podjęcie tego projektu. Jest to ogromny ukłon w stronę seniorów naszego 

miasta. Środki zewnętrzne, które pozyskaliśmy na ten projekt są dosyć znaczne, wkład Gminy 

Miejskiej również jest. Ten projekt zapewni bezpieczeństwo zarówno naszym seniorom jak 

i nam wszystkim, rodzinom, znajomym. Czytaliście Państwo projekt uchwały, chodzi o opaski, 

które w razie niebezpieczeństwa seniorów będą informować Centrum Powiadamiania 

Ratowniczego. Mam nadzieję, że po przeprowadzeniu pełnej procedury weryfikacji projektu, 

on się przyjmie i ten projekt będzie przez nas kontynuowany. Myślę, że będziemy 

partycypować w kolejnych projektach i będziemy spokojniejsi o naszych seniorów. Jest to 

pierwszy taki program i myślę, że naszym seniorom to się należy, a my tak jak powiedziałem 

będziemy spokojniejsi. Bardzo dziękuję za podjęcie tego wyzwania.  
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Dziękujemy Panu radnemu za szerokie objaśnienie 

projektu uchwały oraz Burmistrzowi za tą inicjatywę.  
 

Głos zabrała radna Pani Jolanta Kobak: Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, również 

chcielibyśmy podziękować za świetną uchwałę, która mówi, że mamy dbać o seniorów, bo 

przecież seniorzy i dzieci są największym oczkiem w naszej głowie, dlatego dziękujemy za ten 

projekt, który będzie za chwilę uchwałą. Bardzo dziękujemy za podjęcie tego tematu.  
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Więcej głosów nie stwierdzono. 
   

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

ustanowienia programu osłonowego Gminy Miejskiej Kłodzko „Korpus Wsparcia Seniorów na 

rok 2024 – moduł II.”, druk nr 16. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr II/18/2024. (Zał. nr 16) 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne wykorzystanie herbu 

Miasta Kłodzka, druk nr 17. (Zał. nr 17) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

zezwolenia na nieodpłatne wykorzystanie herbu Miasta Kłodzka, druk nr 17. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr II/19/2024. (Zał. nr 18) 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w rejonie ulic: Janusza Kusocińskiego, 

Bohaterów Getta, Tadeusza Kościuszki, kanału Młynówka oraz ulicy Gustawa 

Morcinka w Kłodzku”, druk nr 20. (Zał. nr 19) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poprosił o przedstawienie opinii Komisji 

merytorycznych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 20 bez poprawek.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Karolina Opalińska  

poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 20 bez 

poprawek. 
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego 

w rejonie ulic: Janusza Kusocińskiego, Bohaterów Getta, Tadeusza Kościuszki, kanału 

Młynówka oraz ulicy Gustawa Morcinka w Kłodzku”, druk nr 20. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr II/20/2024. (Zał. nr 20) 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości zabudowanej budynkiem użytkowym w trybie bezprzetargowym 

na czas nieoznaczony, druk nr 21. (Zał. nr 21) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poprosił o przedstawienie opinii Komisji merytorycznej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego 

Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 21 bez poprawek.  
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 



7 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości zabudowanej budynkiem 

użytkowym w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony, druk nr 21. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr II/21/2024. (Zał. nr 22) 
 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr LXXII/680/2024 Rady Miejskiej 

w Kłodzku z dnia 25.04.2024 r. w sprawie powierzenia wykonywania praw 

i obowiązków zarządzającego zrekultywowanym składowiskiem odpadów 

innych niż niebezpieczne i obojętne położonym przy ul. Sierpowej w Kłodzku 

spółce Wodociągi Kłodzkie Sp. z o.o. z siedzibą w Kłodzku przy ul. Piastowskiej 

14B, druk nr 22. (Zał. nr 23)  

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła poddał pod głosowanie podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę nr LXXII/680/2024 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 25.04.2024 r. w sprawie 

powierzenia wykonywania praw i obowiązków zarządzającego zrekultywowanym 

składowiskiem odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne położonym przy ul. Sierpowej 

w Kłodzku spółce Wodociągi Kłodzkie Sp. z o.o. z siedzibą w Kłodzku przy ul. Piastowskiej 

14B, druk nr 22. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr II/22/2024. (Zał. nr 24) 
 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie stwierdzono. 
 

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Nie stwierdzono. 
 

21. Sprawy różne. 
 

Głos zabrała radna Pani Elżbieta Trybus: Dwie sprawy, króciutko. Jedna, to jest prośba 

o  której wspomniałam na Komisji, czy byłaby możliwość wzmożonego posprzątania przy 

moście Wita Stwosza, pod filarami, tam gdzie jest kiosk, ponieważ tam Pan z kioski dokarmia 

gołębie i mieszkańcy się skarżą. Faktycznie tam są odchody, jest smród, byłam tam wczoraj 

i nieciekawie to wygląda, a chodzą tamtędy turyści. Straż Miejska karze Pana mandatami, Pan 

nie przyjmuje mandatów i sprawa jest w Sądzie, więc na dzień dzisiejszy nic nie można zrobić, 

więc chciałam poprosić ewentualnie o takie wzmożone sprzątanie tego terenu. I druga sprawa. 

Dostałam zapytanie, czy w najbliższym czasie targi staroci mogłyby być przeniesione stricte 

w okolicach pod mostem św. Jana, ponieważ Państwo, którzy przyjeżdżają, twierdzą, iż mają 

ograniczony dojazd i dostęp.  
 

Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 

Pani radna, jeżeli chodzi o sprawę numer jeden, to temat zaopatrzymy. Tak jak sama Pani 

wspomniała, Pan z kiosku notorycznie karany jest mandatami karnymi za dokarmianie gołębi, 

ale jak widać nie przynosi to efektu. Oczywiście zajmiemy się tym. Jeżeli chodzi o drugą 

kwestię, to przeanalizujemy w przyszłym roku, albo jeszcze w sierpniu, żeby targi staroci 

odbywały się tylko i wyłącznie pod mostem św. Jana. To jest też sugestia innych osób, 

z którymi miałem okazję rozmawiać w ostatnim czasie.  
 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda: Prośba do Pana Burmistrza, 

jeżeli będzie Pan analizował tą sprawę, czy mógłbym uczestniczyć w tej analizie, bo większość 
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z tych handlujących, to moi znajomi, koledzy, bo z nimi handlowałem i mamy pewne pomysły. 

Dziękuję. 
 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Panie Przewodniczący Rady Miejskiej Kłodzka, 

Szanowne Panie Radne, Panowie Radni, Panowie Burmistrzowie, Szanowni Goście 

i Szanowni Mieszkańcy, którzy oglądają naszą majową sesję Rady Miasta. Mam takie 

właściwie zapytanie, to będzie w sprawach różnych, ale niech już tak zostanie, żeby już nie 

gmatwać. Odczytam moje pismo, skierowane do Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Miasta Pana Piotra Bryły. To jest 

treść pisma, cyt.: „ Informuję Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego, że w dniu 

15 maja 2024 roku o godzinie trzynastej zwróciłem się do Pana Michała Piszko Burmistrza 

Miasta z zapytaniem, czy pochyliłby się ponownie nad osobami starszymi, samotnie 

prowadzącymi gospodarstwa domowe, jak i nad osobami, które mają bardzo trudną sytuację, 

a mimo to sumiennie płacą 38 zł za odpady, lecz podwyżki na 46 zł w 2024 roku nie udźwigną, 

gdyż ich budżety domowe ledwo się spinają, zwłaszcza w obliczu wzrostu cen na żywność 

oraz przewidywane wzrosty cen za prąd, ogrzewanie gazowe, itp. Podczas rozmowy Pan 

Burmistrz dał mi do zrozumienia, że należy sprawę podwyżek ponownie podjąć i należy szukać 

rozwiązań. W związku z powyższym wnoszę o zwołanie posiedzenia Komisji Spraw 

Obywatelskich i Porządku Publicznego, celem ustosunkowania się do sprawy jeszcze przed 

sesją 29 maja, czyli jeszcze przed sesją dzisiejszą i wypracowania odpowiedniej opinii, mając 

na uwadze fakt, że osoby ww. produkują dwa razy mniej odpadów niż osoby zamożniejsze 

np. my radni, a płacić muszą tyle samo, więc jest to jednak brak sprawiedliwości, a ona 

powinna nam przyświecać i winna być zachowana. Proszę również by Komisja wzięła pod 

uwagę ewentualny czarny scenariusz, bo może być tak, że osoby wyżej wymienione, które 

płacą do dziś 38 zł, z braku środków na podwyżkę zaprzestaną od 1 czerwca płacić w ogóle 

i nie będziemy mieć nawet tych 38 zł. Nie wykluczone także, że w wyniku obecnych 

i przyszłych podwyżek osoby te staną się klientami pomocy społecznej, za którą odpowiada 

nasz samorząd.” Jednak mamy pretensję, nie tylko ja, ale nas tu sześciu radnych, dlaczego 

Pan Wojciech Łyszkiewicz Przewodniczący Komisji nie zwołał jednak posiedzenia komisji. 

Nasze działania nie są po to, aby zaprzeczać Burmistrzowi czy komuś innemu, tylko po to, 

żeby wypracować opinię i Burmistrz miałby większe pole do popisu, aby pomagać tym 

osobom, które jednak wymagają pomocy. Bo jeżeli ktoś zaplanował sobie budżet do końca 

roku i wychodzi na zero po spłaceniu wszystkich opłat itd., to skąd weźmie pieniądze na 

podwyżkę, skoro wychodzi na zero. Jeżeli wychodzi na zero, to nie ma zdolności kredytowej, 

nawet nie może zaciągnąć kredytu czy pożyczki. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Rozumiemy to wszystko co Pan mówi. Skończył Pan 

już, Panie radny? 
 

Radny Pan Bogusław Procak: Tak skończyłem Panie Przewodniczący. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Pozwoli Pan, że odpowiem?  
 

Radny Pan Bogusław Procak: Tak. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Panie radny, tak jak sam Pan zauważył i przeczytał, 

pismo to zostało skierowane do Przewodniczącego Rady Miasta. Otrzymałem to pismo 

22 maja, pismo datowane na 17 maja. Rozpoczął Pan pisanie pisma 17 maja, a wpłynęło do 

Rady 22 maja. 22 maja zadekretowałem to pismo do Przewodniczącego Komisji Spraw 

Obywatelskich. 22 maja, to już jest siedem dni przed sesją, nie było technicznej możliwości 

zwołania Komisji przed tą dzisiejszą sesją, więc zadekretowałem o rozpatrzenie tego pisma 

w miesiącu czerwcu. I tak się to stanie. Nie ma potrzeby robić takiej paniki jaką Pan tutaj 
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wprowadza i takiej destrukcji w tych sprawach. Ponadto, Pan jako jeden radny, zgodnie ze 

Statutem, nie może wnosić o zwołanie Komisji, takie uprawnienia ma tylko przewodniczący 

komisji lub połowa członków komisji. To tyle. 
 

Ad vocem radny Pan Bogusław Procak: Nie prosiłem o sesję tylko prosiłem o zwołania 

komisji. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Przecież tłumaczę, że siedem dni musi być na 

zwołanie komisji. Brakowało terminu, brakowało czasu.  
 

Radny Pan Bogusław Procak: Panie Przewodniczący, zwyczaj był taki, że nawet za dwa dni 

żeśmy się spotykali na telefon, gdy sytuacja tego wymagała. To co przeszkadzało, żeby te 

osiem osób się spotkało? Nic to nie przeszkadza. Jeden do drugiego zadzwoni i już się 

spotykamy i dajemy opinię. My tu nic nikomu nie narzucamy. I tak żeśmy tu w sześć osób 

ustalili, że to jest jednak dobre i dlatego żeśmy się o to zwracali.  
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Nie będziemy tak działać w tej Radzie, w tej kadencji. 
 

Radny Pan Bogusław Procak: Tylko Panie Przewodniczący proszę nie mówić, że coś tu 

wprowadzam.  
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Zabieram Panu głos, bo teraz ja chcę coś powiedzieć. 
 

Radny Pan Bogusław Procak: Jeszcze nie skończyłem. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Skończył Pan. 
 

Radny Pan Bogusław Procak: Chciałbym, żeby było wszystko jasne. Tak Pan powiedział na 

koniec: „Wysoka Rado, Szanowni Radni, wybierając mnie na swojego przewodniczącego 

pragnę zapewnić, że dołożę wszelkich starań do tego, aby tę funkcję pełnić rzetelnie, uczciwie, 

z poszanowaniem wszystkich praw i Waszych wartości.” Czyli Pan mówił do nas. 

Rozmawiałem telefonicznie z Przewodniczącym i mieliśmy się spotkać nawet przed sesją – 

tak Pan powiedział, bo Pan przyjeżdża w poniedziałek. Spotkalibyśmy się, zamienilibyśmy 

kilka słów i wszystko by grało, także Panie Przewodniczący nie ma Pan racji. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Dziękuję bardzo. Jednak będę się trzymał przy swoim. 

Czy ktoś jeszcze w tej sprawie chciałby zabrać głos?  
 

Radny Pan Zbigniew Nowak: Panie radny, jeżeli rozchodzi się o opłatę za odpady komunalne, 

to jest sprawa bardzo trudna dla nas wszystkich. Nie tylko dla tych, którzy mają pieniądze i dla 

tych, którzy nie mają pieniędzy. Na szybkiego Panie radny, to można sobie usmażyć jajecznicę 

na śniadanie. Jeżeli taką sprawę chce się załatwić, to trzeba usiąść do stołu rozważnie, dać 

jakieś propozycje, a nie rzucić tylko hasło, bo mieszkańcy nie będą mieli pieniędzy na podwyżki 

opłat. Nie. Trzeba też składając taki wniosek mieć jakieś propozycje jak z tego trudnego tematu 

wyjść. I dlaczego podczas procedowania tej uchwały nie złożył Pan takiego wniosku? Był czas 

na dyskusję nad tą uchwałą. To nie zrodziło się pewnie w Pana głowie dopiero dwa tygodnie 

temu, że będzie drogo dla niektórych mieszkańców. 
 

Radny Pan Bogusław Procak: Ad vocem. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Jeszcze nie udzieliłem Panu głosu. Przypominam, że 

zgodnie ze Statutem w danej sprawie może Pan zabierać głos dwa razy. Zabrał Pan głos już 

dwa razy i ponieważ Pan radny Nowak zadał Panu pytanie, więc dopuszczę Pana jeszcze raz 

do głosu, ale trzymajmy się Statutu. Takie ma Pan prawo. Dwa razy w danej sprawie. 
 

Radny Pan Bogusław Procak: Panie Przewodniczący, niech Pan już tak nie wylicza, bo 

będziemy tak działa jak było przedtem. Dajmy spokój. Robimy tą sprawę dla dobra 
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mieszkańców. I niech Pan nie wylicza, dwa razy, dwa i pół, dajmy temu spokój. Panie 

Zbigniewie, tak Pan do mnie jakoś bezpośrednio pije bez potrzeby. Ja to robię dla 

mieszkańców, proszę mnie zrozumieć, a Pan ma jakieś pretensje. Mógł Pan się też zastanowić 

nad tym dlaczego się wstrzymałem. Bo ja mogę Panu zarzucić, że Pan był za podwyżką. A ja 

tego nie robię. Wstrzymałem się po to, żeby pomóc tym mieszkańcom. I gdzie tu jest błąd? 

Błąd jest w tym, że są telefony, trzeba było zadzwonić – przekładamy to na czerwiec. A tu 

każdy ma nas gdzieś, tych sześć osób. Nie mógł Pan, Panie Przewodniczący zadzwonić? 

Przekładamy to na czerwiec i nie byłoby dyskusji. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Panie radny, przecież ten Pana wniosek jest na naszej 

stronie, może Pan zobaczyć dekretację. Moje działanie jest nie po to, żeby tutaj wprowadzać 

w błąd. Możemy się nad tym pochylić, ale działajmy w jakichś ramach prawa i obowiązków. 
 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Ferenc: Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Mieszkańcy Kłodzka. Uważam, że zawsze trzeba szukać dróg wyjścia i załatwiania 

sprawy. Jemy kotlet po poprzedniej Radzie. Tutaj w większości są nowi ludzie i w tym układzie, 

tak jak już Pan Przewodniczący powiedział, ten temat nie wygasł tylko będzie dalej 

procedowany. Skończmy tą kłótnię i przełóżmy ten temat na następny miesiąc, aby w czerwcu 

to rozpatrzyć na Komisji. Pan Przewodniczący Wojciech Łyszkiewicz na pewno się do tego 

przychyli. Tu nie ma co się kłócić tylko szukać pojednania, ugody. Te kłótnie są niepotrzebne. 

Zostawmy takie osobiste wycieczki, zostawmy to, bo to nikomu nie służy. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Dziękuję Panie Stanisławie, bardzo mądra rada. 

Proponuję zamknąć tą dyskusję. Tak jak mówiliśmy na początku, mamy pewnego rodzaju 

procedury, pewne ramy, których musimy się trzymać, zwłaszcza Statutu. Jeżeli jest ogłaszany 

termin na siedem dni, to dzisiaj zostały wprowadzone zmiany, które musieliśmy 

przegłosowywać, a można było też sobie usiąść w kawiarni i tak jak Pan sugeruje Panie radny, 

zwołać się na telefon i wprowadzić cztery zmiany dodatkowo. Muszą być jakieś zasady 

prowadzenia naszej kadencji. Ta sprawa nie jest zamieciona pod dywan. Będziemy o tej 

sprawie rozmawiać na Komisji Spraw Obywatelskich. Ja też obiecuję, że będą na tej Komisji.  
 

Radny Pan Zbigniew Nowak: Panie radny, ja nie robię do Pana żadnych wycieczek. 

Rozmawiamy o poważnym problemie. Tu nie chodzi o kłótnie i niech Pan się zastanowi nad 

tym słowem „radny”. Radny nie tylko pokazuje Burmistrzowi, że zrobił coś źle, że 

przegłosowaliśmy jakąś podwyżkę, tylko radny Burmistrzowi też radzi, pomaga w tym 

wszystkim. Jeżeli chcemy pomóc Burmistrzowi, to nie wytykajmy mu niczego, nie mówmy, że 

coś zrobił źle, czy za drogo, tylko usiądźmy i dajmy swoją propozycję. Ale jakoś do tej pory 

żadnej propozycji Pan nie złożył. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Rozkręca się niepotrzebna dyskusja w tej sprawie. Ta 

sprawa jest skierowana do Komisji. Na Komisji jest czas i miejsce na to. Wnioskuję 

o zamknięcie tej sprawy. Dziękuję. Zamykamy sprawę dotyczącą zwołania nadzwyczajnej 

Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego. 
 

Głos zabrała radna Pani Jolanta Kobak: Śmieci zawsze wzbudzały wiele emocji. Panie 

Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Wysoka Rado. Mam jeszcze taką rzecz trochę 

związaną ze śmieciami, ale zupełnie w innym kierunku. A mianowicie, zazwyczaj wszystko się 

zaczyna gdzieś tam od góry, ktoś musi dać jakiś przykład. Ja tutaj piję tak trochę do Pana 

Burmistrza, że może by tak zamiast tego jednego kosza, który znajduje się przed Ratuszem 

i w ogóle na mieście wrzucamy  wszystko do jednego kosza, a może by tak stworzyć trzy kosze 

obok siebie. I pokazać, że burmistrz, radni, urzędnicy myślą o tym i pokazują, że ta segregacja 

śmieci jest też na Rynku. Przykład idzie z góry. Druga sprawa którą mam, to jest                               
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taka, czy wszyscy nowi radni dostali Statut, że wiedzą jak i co mają robić? - Panie 

Przewodniczący, to pytanie do Pana.  
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Statut jest udostępniony na naszej stronie. Można  go 

też wydrukować w biurze Rady. 
 

Radna Pani Jolanta Kobak: Jest udostępniony, to tylko kwestia tego, żebyśmy się wszyscy 

z nim zapoznali. Nie ukrywam, że pięć lat temu dostawialiśmy taki do ręki i każdy go miał 

gdzieś koło siebie, do torebki, jeśli chciał. I ostatnia sprawa, którą mam, a mianowicie, mówi 

się tutaj o tych opaskach dla seniorów. Świetna ta uchwała która przeszła, ale czy opaski będą 

wymieniane czy naprawiane i kto to będzie robił? Może to za długo do przodu się wychylam, 

ale też proszę o tym pomyśleć. Dziękuję. 
 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Pan Sebastian Nowak: Panie Przewodniczący, Szanowni  

Radni. Odnośnie opasek. Dzisiaj została podjęta uchwała w tej sprawie. Dopiero teraz 

będziemy rozpoznawać rynek, bo są różne wersje. Można takie opaski użyczać, można takie 

opaski zakupić i tutaj kwestia jak firmy do tego podejdą, jak my do tego podejdziemy. W cenie 

tej opaski może być usługa, może być wymiana, może być naprawa. I dopiero po rozpatrzeniu 

tych ofert, które do nas spłyną będziemy wiedzieli ile konkretnie możemy ich przyjąć, bo nie 

ukrywam, że dla nas też istotną rzeczą jest to, żeby ten program kontynuować. Żeby go 

kontynuować musimy wybrać taką ofertę, która będzie generować nie tyle najmniejsze koszt 

dla nas, ale dawać najkorzystniejszą formą współpracy. Teraz Pani nie odpowiem, dopiero jak 

to wszystko ustalimy, to na pewno zostaniecie Państwo poinformowani jak to będzie wyglądać, 

kto będzie odpowiadał. Raczej będziemy szli w kierunku serwisowania przez firmę. Chociaż 

byłem na spotkaniu, ponieważ byłem od początku tych opasek, gdzie firmy zapewniają, że te 

opaski praktycznie są bezobsługowe i bardzo wytrzymałe. Niektóre firmy np. przez dwa, trzy 

lata nie mają w ogóle problemu z ich funkcjonowaniem, tam są wymieniane tylko baterie,                   

te opaski są wręcz – pancerne. Dziękuję. 
 

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Pani radna, 

jeżeli chodzi o kwestie tych pojemników, to możemy ten temat przeanalizować, ale jeśli chodzi 

o ścisły teren Rynku, to bez dwóch zdań jest on pod ochroną Konserwatora Zabytków i trzeba 

by było też wcześniej ustalić z Konsekratorem Zabytków, czy takie rozwiązanie ustawienia 

kolejnych trzech czy czterech pojemników na odpady uzyska zgodę i akceptację organu 

konserwatorskiego. Przeanalizujemy to i dam Pani znać w odpowiednim czasie. Dziękuję.    
 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda: Jak już poruszyliśmy kwestie śmietników, 

to jest wielka prośba, bo na ulicy Łukasińskiego mieszkańcy zgłaszają, że jest ich za mało 

i śmieci są wyrzucane byle gdzie. Chociaż trzy, cztery, żeby dostawić na ulicy Łukasińskiego.     
 

Radny Pan Bogusław Procak: Korzystając z okazji chciałem podziękować Panu 

Burmistrzowi, że w ogóle mnie przyjął w sprawie tych śmieci, ale przede wszystkim chciałem 

podziękować w innej sprawie, w sprawie mieszkania na ul. Grunwaldzkiej 25/1. Zadanie żeśmy 

wykonali Panie Burmistrzu, mieszkanie wczoraj zostało odebrane przez ZAMG. Bardzo 

dziękuję w imieniu tamtej rodziny, w swoim imieniu i dziękuję Pani Kierownik Bogumile 

Bahranowskiej za konkretną pomoc.   
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Oczywiście dołączamy się do tych podziękowań dla 

Pana Burmistrza. Szanowni Państwo, odczytam pismo, które wpłynęło do Przewodniczącego 

Rady Miejskiej od Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość. Cyt.: „Kłodzko 27.05.2024 r. W dniu 

17 maja 2024 roku Radni: Jolanta Kobak, Marta Szmyrko-Konieczyńska, Elżbieta Trybus, 

Józef Trocki, Bogusław Procak, Stanisław Ferenc, zawiązali Klub Radnych Prawo 

i  Sprawiedliwość. Przewodnicząca: Jolana Kobak. Zastępca: Marta Szmyrko-Konieczyńska. 
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Sekretarz i skarbnik: Elżbieta Trybus. Członkowie: Bogusław Procak, Stanisław Ferenc, Józef 

Trocki. Podpisała Jolanta Kobak.”  Mamy kolejny klub w naszej kadencji. Kolejna sprawa, to 

przypomnienie o oświadczeniach majątkowych, które należy złożyć do wtorku w biurze Rady, 

są to oświadczenia majątkowe składane na początek kadencji. Na koniec chciałbym 

wszystkich zaprosić, przede wszystkim mieszkańców naszego miasta, radnych, rodziców 

i dziadków ze swoimi wnukami, na festyn z okazji Dnia Dziecka, który odbędzie się na 

stadionie 1 czerwca. Serdecznie zapraszam. 
 

Radna Pani Magdalena Ptaszyńska: Chciałam dopowiedzieć. O 10:30 prosimy wszystkich 

radnych, którzy się zgłosili. Koszulki będą już dzisiaj, ale przyniosę je Państwu w sobotę na 

godz.10:30. Będę troszkę wcześniej, jeżeli ktoś z Państwa mógłby przyjść o 10:15, to bardzo 

bym o to prosiła. Na osoby, które biorą udział w rozgrywkach sportowych w dwa ognie, na 

Dzień Dziecka, będę na Państwa czekać na stadionie, na sztucznej nawierzchni. Tam 

będziemy wszystko omawiać. Są przygotowane dla dzieci dyplomy, na pewno to Ci najmłodsi 

zajmą pierwsze miejsce, ale mamy drugi mecz z mieszkańcami, musimy się troszeczkę 

fizycznie do tego przygotować, ponieważ czekają nas cztery mecze po 10 minut, więc mamy 

cztery dni na wyrobienie kondycji. Dziękuję.           
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Świetna inicjatywa. Myślę, że wszyscy będziemy grali, 

ja też gram, występuję w tym turnieju. Myślę, że się utrzymam i nie zostaną zbity jako pierwszy. 

Mam taką nadzieję.  
 

Radny Pan Armin Jarosz: Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Za nami święto naszego 

miasta Dni Kłodzka. Myślę, że wypadałoby z tego miejsca podziękować wszystkim 

organizatorom. Podziękowania dla Urzędu Miasta, podziękowania dla Kłodzkiego Ośrodka 

Kultury, Ośrodka Sportu i Rekreacji za przygotowanie, sprawne przeprowadzenie, za 

bezpieczeństwo. Za to, że mogliśmy te nasze dni świętować w bardzo fajny sposób. Pogoda 

również była dla nas w miarę łaskawa. I oczywiście z tego miejsca należą się podziękowania 

dla wszystkich pracowników tych, którzy bardzo ciężko pracowali, żeby było czysto, 

bezpiecznie, żebyśmy mogli w komfortowych warunkach świętować. Bardzo serdecznie 

dziękuję wszystkim zaangażowanym w to święto.  
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Dołączamy się wszyscy do tych podziękowań. Mimo 

takiego okresu bardzo złej pogody, ciężkiej pogody, bo chmury wisiały nad miastem, to udało 

się tą imprezę bardzo fajnie przeprowadzić i wszyscy jesteśmy zadowoleni. A zwłaszcza 

mieszkańcy naszego miasta są zadowoleni z tych uroczystości. Dziękujemy Panie Burmistrzu.  

Szanowni Państwo, dołączył do nas radny Powiatu Kłodzkiego Pan Adam Łącki, który chciałby 

złożyć oświadczenie. Poprosimy o kilka zdań. 
 

Głos zabrał radny powiatowy Pan Adam Łącki: Witam wszystkich Państwa na dzisiejszej sesji 

Rady Miejskiej. Proszę Państwa, chciałem parę zdań wyrazić, takich na roboczo, bo 

dotychczas uczestniczyłem w tych sesjach początkowych, które były częściowo uroczyste, 

kurtuazyjne. Teraz jest jedna z pierwszych roboczych sesji i chciałem przekazać Panu 

Przewodniczącemu i wszystkim Państwu radnym, że jako radny powiatowy jestem do Państwa 

dyspozycji, deklaruję ścisłą współpracę. Mało tego, poczuwam się do tej współpracy jako 

reprezentant Kłodzka w Radzie Powiatu Kłodzkiego. Jeszcze raz wyrażając podziękowanie 

wszystkim mieszkańcom za to, że jestem wybierany przez wszystkie kadencje, a to tym 

bardziej zobowiązuje. Chciałbym w tej kadencji, abyście Państwo traktowali mnie jak jednego 

z Was. Współpracę z Panem Burmistrzem i całą załogą Urzędu deklaruję tak jak dotychczas. 

Jest wiele wspólnych spraw, które nas łączą, począwszy od personalnych, gdzie jesteśmy 

razem, ale teraz jest proza życia, są już pewne zgłoszenia typu - działka między ul. Zamiejską, 

a cmentarzem komunalnym w pobliżu kościoła, która wymaga współpracy miasta z powiatem. 



13 
 

Będę w tym duchu działać, żeby miasto Kłodzko miało wsparcie we mnie w Radzie Powiatu. 

Tam wiadomo jest 14 gmin, 14 ośrodków i każdy próbuje dla siebie, w dobrej wierze coś 

załatwić dla dobra swoich mieszkańców, swoich rejonów. Ja oczywiście mam obowiązek 

myśleć kategoriami całego powiatu, ale serce najbliżej jest Kłodzka i najbliżej jest Was. 

Nawiązując jeszcze do tego co powiedział Pan Przewodniczący i Pan radny Jarosz o Dniach 

Kłodzka, to było wartościowe wydarzenie, które sprzyjało promocji miasta, było dobre dla 

mieszkańców i dla turystów, a tutaj jednocześnie deklaruję swoją pomoc i współdziałanie nie 

tylko jako radny powiatowy, ale także jako prezes Towarzystwa Miłośników Ziemi Kłodzkiej. 

I tu konkretnie proponuję, już pozwoliłem sobie ten pomysł przekazać Panu Burmistrzowi, 

widziałem, że otworzył drzwi dla tego pomysłu, ale co dalej będzie, to zależy od Państwa, 

proponuje, aby jednym z działań w przyszłym roku na obchody Dni Kłodzka była prezentacja 

Kłodzka na głównym Rynku we Wrocławiu. Deklaruję tam pomoc przyjaciół, m.in. Dwór Polski. 

Mamy partnera w Towarzystwie Miłośników Ziemi Kłodzkiej - prezesa i właściciela tego hotelu 

i tego terenu w samym centrum Rynku. Możemy ten teren wykorzystać, możemy tam odbyć 

różne spektakle, które będą uświadamiały, że Kłodzko jest stolicą Powiatu Kłodzkiego, jedną 

z najważniejszych stolic turystycznych w Polsce. I w tym duchu będę się starał działać. 

Dziękuję za dotychczasową współpracę Panu Burmistrzowi, Panom Burmistrzom i całej 

załodze Urzędu Miasta. Dziękuję radnym, którzy byli i liczę na tych, którzy doszli. Bardzo 

dziękuję, wszystkiego dobrego i powodzenia. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Bryła: Dziękujemy za deklarację.  
 

Radna Pani Jolanta Kobak: Gratulujemy wyboru na radnego. Sprawdzasz się od wielu lat, 

doceniamy Ciebie. Mam jeszcze jedno pytanie z tego powodu, a mianowicie, ulica Korfantego 

należy do powiatu? Chyba do powiatu. I mam do Ciebie takie zapytanie, bo jutro jest Boże 

Ciało i tam na zakręcie znajduje się Krzyż, dbają o niego mieszkańcy Kłodzka, stawiają kwiatki 

i ładnie to wygląda, natomiast za tym Krzyżem jest obraz nędzy i rozpaczy. Jeżeli jest to teren, 

który należy do powiatu, to możemy jeszcze zdążyć przed jutrzejszym świętem i tam wykosić 

to zielsko, które tam rośnie i nie przysparza uroku, dlatego mam prośbę, żeby zwrócić na to 

uwagę, żeby można było jak najszybciej to wykonać, w ramach dobrej współpracy. Dziękuję.  
 

Więcej głosów nie stwierdzono.                                 
 

22. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Piotr 

Bryła zamknął obrady mówiąc: „Zamykam obrady II sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”. 

 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz.14:05. 

 
Protokół sporządziła: 
Aneta Będkowska          Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku  

    

                Piotr Bryła 

 

 


